
 
 
Uitspraken Centrale Raad van Beroep inzake beschermingsbewind 
 
Het college is teleurgesteld in de uitspraken van de Centrale Raad van Beroep inzake ons 
beschermingsbewindbeleid. Sinds 2018 kunnen inwoners met een inkomen tot 120% van het 
minimum inkomen, die tijdelijk of structureel niet zelf hun geldzaken kunnen regelen, gratis gebruik 
maken van beschermingsbewind door de Groningse Kredietbank. De gemeente vergoedt dan - in de 
meeste gevallen - niet meer de kosten van beschermingsbewind als dat wordt uitgevoerd door een 
commerciële bewindvoerder. 
 
Hoewel in de afgelopen jaren lagere rechters in vrijwel alle gevallen positief besloten in de richting 
van de gemeente, bestaat door de uitspraken van de Centrale Raad van Beroep de kans dat 
Groningen haar succesvolle beleid moet heroverwegen. De gemeente mag gratis 
beschermingsbewind waarschijnlijk niet langer aanmerken als een voorliggende voorziening, waarop 
inwoners die hun kosten van beschermingsbewind niet zelf kunnen betalen nu wel een beroep 
kunnen doen. Het Groningse beschermingsbewind is om verschillende redenen succesvol. Ten eerste 
zijn meer inwoners financieel zelfredzamer en hebben meer eigen regie. Daarnaast constateren we 
in rapportages dat de uitgaven voor bijzondere bijstand voor de kosten van beschermingsbewind 
landelijk gezien al jaren een sterke stijging vertonen en deze in de gemeente Groningen sinds 2018 
zijn gehalveerd. Bovendien gaan we met dit beleid onnodige instroom tegen en bevorderen we 
tijdige uitstroom uit beschermingsbewind. 
 
Uitgangspunt van ons beleid is, dat de gemeente graag bij elke aanmelding zelf en in samenspraak 
met de inwoner een zorgvuldige en integrale afweging wil maken welke maatregel het beste past bij 
de situatie van de inwoner en waarmee deze ook duurzaam is geholpen. Dit uitgangspunt wordt ook 
binnen de raad breed gedragen en daarmee hebben we in de afgelopen jaren vele inwoners 
structureel kunnen helpen.  
 
Welke gevolgen de uitspraken van de Raad voor het huidige beleid en de samenwerking met de 
commerciële bewindvoerders zullen hebben, kunnen we nog niet zeggen. Wij gaan nu eerst de 
uitspraken verder bestuderen en vragen hierover advies aan de gemeenteadvocaat.  
Zodra hierover meer bekend is, informeren we uw raad hierover. Op welke termijn dit zal zijn, kan 
het college nu nog niet aangeven. 
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